
 

 29. marts 2011

I henhold til Inatsisartuts forretningsorden § 37 fremsætter jeg hermed nedenstående spørgsmål 

til Naalakkersuisut:

Spørgsmål til Naalakkersuisut:

1. Har Naalakkersuisut planer om at anlægge forbrændingsanlæg i Tasiilaq?

a) Hvis ja, hvornår er der planer om dette?

b) Hvis nej, hvilke planer har Naalakkersuisut for affaldshåndteringen i Tasiilaq?

2. Hvorfor er bevillingen af forbrændingsanlæg til Tasiilaq blevet fjernet fra Finansloven?

(Medlem af Inatsisartut Justus Hansen, Demokraterne)

Begrundelse:

I Tasiilaq er der i dag et stort problem med afbrænding af affald, da byen ikke har et 

forbrændingsanlæg. Affald bliver i dag afbrændt på en dump, hvilket giver generende røg i 

nærområdet og er grund til udledning af CO2. 

I Finansloven for 2009 var der afsat 10 millioner kroner til bygning af et forbrændingsanlæg i 

Tasiilaq (hovedkonto 75.86.22), hvilket vakte stor jubel herovre østpå, da behovet for et 

forbrændingsanlæg er stort. 

Desværre var bevillingen til et forbrændingsanlæg til Tasiilaq fjernet fra Finansloven 2010. I 

Tasiilaq har det skabt stor ærgrelse, da der har været brug for et forbrændingsanlæg i lang tid. 

Ærgrelsen skyldes også, at et forbrændingsanlæg har været i støbeskeen i mange år, men det er 

altid blevet udskudt i sidste øjeblik.. Jeg vil derfor gerne vide baggrunden for, at bevillingen på 

10 millioner kroner til et forbrændingsanlæg i Tasiilaq er blevet fjernet fra Finansloven for 2010 

samt i budgetoverslagsårene. Og efterfølgende hvilke planer Naalakkersuisut har med 

affaldshåndteringen i Tasiilaq.

Spørgsmålet bedes besvaret inden for en frist på ti arbejdsdage.


